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Conceptverslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Uitvoeringsplannen sociaal do-
mein, op 12 maart 2015 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter:  De heer W.R. Vos 
Tevens aanwezig: 

Mevrouw H. Jansen en de heer M. Leegwater, gemeente Leusden 
Mevrouw H. Frank, Larikslaan2 

Agenda Verslag 

Opening 22.00–
23.00 uur  

De voorzitter opent de Uitwisseling om 22.00 uur. Uw raad heeft in no-
vember 2014 het beleidsplan sociaal domein 2015-2016 vastgesteld. Ons 
college heeft vervolgens in januari het uitvoeringsprogramma vastgesteld. 
Dit uitvoeringsprogramma is in nauwe samenwerking met het maatschap-
pelijk veld opgesteld. In het uitvoeringsprogramma zijn de vier centrale 
doelstellingen van het beleidsplan via vier programmalijnen geconcreti-
seerd in resultaten, activiteiten, werkwijze, betrokken organisaties, kosten 
en (kwantitatieve) indicatoren. In het uitvoeringsprogramma zijn ook de 
onderwerpen van de droomkaart meegenomen die betrekking hebben op 
het beleidsplan. Tijdens de uitwisseling van 12 maart informeert het colle-
ge de raad over inhoud en proces. 

 

 
 

Mevrouw Jansen zegt dat op 13 november 2014 het beleidsplan Dichtbij 
mensen is vastgesteld. Zij zal de raad namens het college informeren over 
de uitwerking van het beleidsplan naar het uitvoeringsplan Dichtbij men-
sen. Tijdens de presentatie kunnen vragen worden gesteld. Voor het uit-
voeringsprogramma is veel input gehaald uit de samenleving. Per pro-
grammalijn was er een inputgroep. Op die manier was iedereen bij de 
plannen betrokken. Er zijn vier programmalijnen benoemd die sterk met 
elkaar samenhangen. De programmalijnen worden aan de raadsleden op 
papier verstrekt. De programmalijnen worden gebruikt als kapstok voor al-
le subonderwerpen.  
Programmalijn 1 betreft het stimuleren eigen kracht en het netwerk. 
Het versterken van eigen kracht begint bij Larikslaan2. Het gaat niet uit 
van recht op zorg maar gaat meer uit van wat mensen zelf nog kunnen. 
Ook van hulpverleners wordt een andere houding verwacht. Het effect is 
nog niet bekend.  
 
Programmalijn 2 richt zich op het versterken van de saamhorigheid.  
Er worden veel initiatieven ontwikkeld om de saamhorigheid te vergroten 
en daarin verbindingen te leggen. De sleutel om dit mogelijk te maken is 
de inzet van een welzijnswerker, digitale mogelijkheden en het fonds Sa-
menlevingsinitiatieven. Daarnaast is er de groep mantelzorgers die onder-
steuning verdient.  
 
De heer Leegwater zegt dat de markt onder druk staat. De gemeente pro-
beert de druk te spreiden over alle situaties. Er wordt toegewerkt naar een 
afnemende druk, ondanks dat de gemeente veel opdrachten op zich af ziet 
komen. Als er wordt ingezet op het actief houden van mensen en zij wor-
den ingezet bij betaalde banen waarbij een betaalde baan vervalt, is dat 
niet het uitgangspunt van de gemeente. Betaalde banen hebben voorrang 
op het vragen van een tegenprestatie van mensen met een uitkering. 
Mensen moeten geactiveerd worden en daarbij wordt gezocht naar een 
oplossing met werkgevers en bestaande organisaties.  
 
Wethouder Overweg vult aan dat met vrijwilligerswerk betaald werk niet in 
de verdringing mag komen.  
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Vrijwilligers in Leusden.  
Zij geven de samenleving vorm en verdienen ondersteuning. Mensen met 
een beperking kunnen ook vrijwilligerswerk doen, maar er kan ook een ac-
tiviteit voor hen worden gecreëerd. Dat is de wederkerigheid die ook is ge-
noemd voor mensen met een uitkering.  
 
Programmalijn 3 richt zich vroegsignalering en preventie.  
Hierbij is de doelstelling het signalerend vermogen versterken. Program-
malijn 1 en 2 geven daarvoor handvatten via saamhorigheid en omzien 
naar elkaar.  
 
Mevrouw Jansen zegt dat de gemeente wel een taak heeft in de ontwikke-
lingen. De geluiden ontvangt zij via Larikslaan2. Er zijn maar weinig men-
sen die zich direct bij de gemeente melden. Het gaat dan om woning-
urgentie of als zij iets speciaals willen.  
 
Wethouder Overweg vult aan dat de gemeente de uitvoering volledig heeft 
ondergebracht bij Larikslaan2. De gemeente zorgt er wel voor dat de pro-
grammalijnen worden geactiveerd. De inlooppunten worden in verband 
met vroegsignalering wel gestimuleerd. Als dat goed loopt, kunnen daar 
ook middelen aan worden gekoppeld.  
 
Mevrouw Jansen vervolgt haar presentatie. Er zijn een paar onderdelen 
waarop de gemeente verder wil inzoomen. Dat zijn eenzaamheid, versla-
ving, obesitas en schulden. De signalering moet bijdragen in de preventie 
van deze problemen. Bij schulden wil de gemeente meer samenwerken 
met het bureau Stadsring51. Deze organisatie is ook gekoppeld aan het 
basisteam.  
 
Spreekster denkt dat de monitoring van bepaalde groepen mensen in de 
samenleving een goede aanvulling is op de preventie. Zij weet niet of dit 
nu al is geregeld.  
 
Wethouder Overweg vult aan dat de monitoring dicht tegen privacywetge-
ving aanleunt. Daar waar kinderen worden gevolgd door instellingen die de 
kinderen begeleiden, is het lastig die gegevens over te zetten naar een 
andere instelling. Bij knellende gevallen is er een signaleringssysteem 
waarbij de signalen bijeen worden gebracht. Als er meer mogelijkheden 
moeten komen, moet er wel een en ander aan de privacywetgeving wor-
den veranderd.  
 
Programmalijn 4 richt op het organiseren van maatwerkvoorzieningen.  
In 2015 was de inkoop erg gebonden aan de continuïteit van zorg. Toch 
wil de gemeente inzetten op de transformatie, van maatwerkvoorzieningen 
naar voorzieningen op maat.  
 
Mevrouw Jansen zegt dat de regionale en grote organisaties flink ver-
schuiven in hun denkwijze. Het is een kwestie van moeten, maar ook zij 
zien de meerwaarde in van een veranderende manier van werken. Weer-
standen zullen er ook zijn want het vraagt wel om een cultuuromslag. 
Hulpverleners moeten op een andere manier gaan werken. Er moet wel 
rekening mee worden gehouden dat zij voorheen op een andere manier 
werden opgeleid. Spreekster heeft het idee dat die omslag in werken wel 
goed wordt opgepakt.  
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Wethouder Overweg vult aan dat er recent een bijeenkomst is geweest in 
Vathorst. Daar is ook gesproken over de innovatie in de zorg. Een aantal 
partijen maakt daarin flinke stappen, maar er zijn ook partijen die de om-
slag lastig vinden. Hij ziet wel dat er vooruitgang wordt geboekt, maar er is 
nog veel te doen. Voor het traject is een aantal jaren uitgetrokken.  
 
Mevrouw Jansen vervolgt haar presentatie. Voor bepaalde doelgroepen 
worden voorzieningen getroffen om deel uit te maken van de samenleving.  
 
Wethouder Overweg geeft aan dat het college nu nog niet kan rapporte-
ren over de praktijk. Als mensen tussen wal en schip vallen of wachttijden 
worden verlengd dan hoort de gemeente dat terug via Larikslaan2. Vanuit 
de gemeente wordt een aantal programmalijnen neergezet om een bewe-
ging op gang te brengen. Wat die beweging gaat doen, is nu nog niet be-
kend. Via Larikslaan2 moet duidelijk worden wat de gemeente nog meer 
moet doen en waar de gaten vallen. Het gaat nu om de uitwerking van het 
beleidsplan dat door de raad is vastgesteld.  
 
Wethouder Dragt vult aan dat de categoriale bijstand gaat om de partici-
patie. Het is een regeling voor inwoners van Leusden waarbij de uitvoering 
bij de gemeente Amersfoort ligt. Amersfoort voert het proces uit en Leus-
den betaalt de uitkering.  
 
Mevrouw Pouwels vult aan dat de gehele categoriale bijstand wordt afge-
schaft. Leusden wilde die uitkering niet in een keer afschaffen en heeft er-
voor gekozen in 2015 nog 50% te vergoeden. In 2016 is er geen vergoe-
ding meer.  
 
Wethouder Overweg geeft aan dat het plan voor de compensatie chro-
nisch zieken en gehandicapten gereed is. Het college kijkt nu hoe het plan 
vastgesteld moet worden. Officieel is het een collegebevoegdheid maar er 
wordt gekeken hoe de raad daarin gekend kan worden.  
 
Mevrouw Jansen gaat verder met haar presentatie over de prestatie-
indicatoren. Het is belangrijk dat het verhaal achter de cijfers bekend is.  
 
De relatie tussen het fonds Samenlevingsinitiatieven, de GGD-monitor en 
MensCentraal is een van de manieren om na te gaan hoe vaak een be-
roep wordt gedaan op het fonds.  
 
Wethouder Overweg vult aan dat als er behoefte is aan een activiteit, dat 
reden kan zijn een initiatief te starten. Deze kan dan deels uit het fonds 
Samenlevingsinitiatieven worden betaald. Zo kan het verband worden ge-
legd.  
 
Spreker zegt dat de raad een werkgroep Monitoring heeft ingesteld. De 
raad moet met een voorstel richting college aangeven hoe de monitoring 
ingericht moet worden.  
 
Mevrouw Jansen geeft aan dat de gemeente ook tijdens het proces met 
organisaties in contact wil blijven. Zo krijgt de gemeente inzicht in de stand 
van zaken van het proces en wat de knelpunten zijn. Van de cliënten wordt 
ook een andere houding verwacht, maar de gemeente wil ook graag weten 
hoe de cliënten de hulp ervaren.  
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Mevrouw Frank heeft de schema's die nu voorliggen nog niet gezien. La-
rikslaan2 heeft wel meegedacht in allerlei werkgroepen over de uitvoe-
ringsplannen.  
 
Wethouder Overweg vult aan dat de raad een beleidsplan heeft vastge-
steld. Het college maakt uitvoeringsplannen en gaat vervolgens met de 
partners en de plannen aan het werk. Een deel van de werkzaamheden 
betreft Larikslaan2 en deze heeft daar ook input voor geleverd. Het is echt 
een actie van de gemeente om de samenleving nu aan zet te laten zijn.  
 
Mevrouw Jansen geeft aan dat de gemeente nog volop in de transitie zit, 
terwijl de transformatie ook volop aan de gang is. De transformatie wordt 
al doorgevoerd in de gesprekken met organisaties.  
 
Wethouder Overweg geeft aan dat de vier genoemde thema's voortkomen 
uit het CUP. Het college heeft een afweging gemaakt en hij weet niet wel-
ke thema's niet zijn opgenomen in het lijstje. Volgens hem zijn er geen 
thema's blijven liggen.  
 

Er werd gezegd dat Passend Onderwijs en het reguliere onderwijs geen 
aansluiting met elkaar hadden. Het is goed om aan te geven dat het colle-
ge daar nog naar gaat kijken. Larikslaan2 is wellicht wel actief op scholen, 
maar op dat moment hadden zij waarschijnlijk niet het etiket Larikslaan2 bij 
zich. Het college komt daarop terug.  
 
Wethouder Van Beurden zegt toe dit verder na te gaan. Tevens zal hij 
nakijken hoe het zit met de wachtlijsten bij de jeugdhulpverlening. Lariks-
laan2 geeft aan daarover geen signalen te ontvangen, maar hij wil daar 
toch een check op uitvoeren.  
 
Wethouder Dragt zegt dat de bedrijven worden benaderd vanuit het 
Werkgeversservicepunt en deze instantie werkt in de regio samen met zes 
gemeenten. Vanuit het Werkgeversservicepunt wordt invulling gegeven 
aan de plaatsing van mensen die zich in het kader van de Participatiewet 
melden voor werk. De gemeente werkt daar actief aan mee en bij bedrijfs-
bezoeken is dit een gespreksonderwerp. De bevindingen van die gesprek-
ken worden teruggekoppeld aan het Werkgeversservicepunt.  
 
Wethouder Overweg zegt de resultaten deels terugkomen in de monito-
ring. Als er zaken gemeld moeten worden, kan dat via het RIB of via een 
bijeenkomst zoals vanavond. Als de raad gerapporteerd wil worden over 
bepaalde zaken kunnen daarover vragen worden gesteld.  
 

Sluiting De voorzitter sluit de Uitwisseling om 23.00 uur 
 


